
 
P r o t o k ó ł  Nr XLI/2010 

 
z odbytej  sesji  Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. w dniu 21 kwietnia 2010r. w sali Urzędu 
Stanu Cywilnego – Urzędu Miejskiego w Gorzowie Śl. w godzinach od 1015 do 1345. 
 
Obecnych 12 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej / lista obecności w załączeniu do 
protokółu /.  
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli : 
1. Burmistrz Gorzowa Śl.     - Pan Artur Tomala 
2. Sekretarz Miasta      - Pan Roland Fabianek 
3. Skarbnik Miasta      - Pani Agata Olejarz 
4. Radca Prawny      - Pani BoŜena Kindler 
5. Przewodniczący osiedli i sołtysi w osobach : 
                                                                                              - Pani Gabriela Włoch 
        - Pani Nowak-Tracz Sabina 
        - Pan Józef KałuŜy  
        - Pan Bogusław Dziedzic  
        - Pani Eryka Jonek 
        - Pan Kazimierz Jankon 
        - Pan Karlak Włodzimierz 
        - Pani Wioletta Brunsz 
        - Pan Gallus Erwin 
        - Pan Tomala Zygmunt 
        - Pan Miemiec Jan 
        - Pan Giza Paweł 
        - Pan Tomala Zygmunt 
        - Pan Wilhelm Daniel 
         - Pan Trembulak Szczepan 
 
6. Dyrektor BOSziP 
7. Dyrektor MGOK 
8. Dyrektor MGOPS 
9. Kulisy Powiatu  
 
Porządek  o b r a d : 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zgłoszenie pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Nr XL/2010 z dnia 31.03.2010r.  
5.   Rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Gorzowa Śl. z wykonania budŜetu za 2009 rok; 
a)   opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy za 2009 rok 
b)   opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu za 2009 rok 
c)   opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 2009 rok 
d)   podjęcie uchwały o udzielenie/nie udzielenie/absolutorium Burmistrzowi Gorzowa Śl. 
6.   Podjęcie uchwał w sprawie: 
a)   zmiany uchwały budŜetowej na 2010 rok 



b)   zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie   
      ścieków 
c)  dopłaty do ścieków dla grupy I 
d)  ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Komunalnych w   
     Gorzowie Śl. do ścieków 
7.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  
      międzysesyjnym. 
8.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
9.   Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje.  
11. Zakończenie obrad .                       
 
Ad1. Otwarcia XLI sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej Pan Roman Neugebauer – witając radnych, zaproszonych gości. Stwierdzając 
jednocześnie, Ŝe w sesji uczestniczy 12 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej, co 
stanowi kworum przy którym moŜe obradować i podejmować uchwały Rada Miejska.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer zaproponował uczczeniem minutą 
ciszy śmierć ofiar katastrofy pod Smoleńskiem. 
 
Ad2. Nie zgłoszono pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 
 
Ad3. Pan Roman Neugebauer  - Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iŜ radni 
otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem na sesje oraz projekty uchwał.  
Rada Miejska przyjęła porządek obrad 12głosami „za”, na obecnych na sesji 12 radnych, na 15 
osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Ad4. Protokół Nr XL/2010 z sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 31-03-2010r został 
przyjęty bez odczytania jednogłośnie przez Radę Miejską (12 głosami „za” na obecnych na 
sesji 12 radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej) do wglądu w biurze Rady Miejskiej .  
Nie wniesiono do protokółu uwag.  
 
Ad5. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer poinformował, iŜ Radni 
otrzymali sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2009r., które szczegółowo były 
omówione na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Miejskiej. 
 
Pani Agata Olejarz – Skarbnik Miasta przedstawiła sprawozdanie Burmistrza Gorzowa 
Śląskiego z wykonania budŜetu gminy za 2009r. 
 
Pan Roman Neugebauer – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał z Uchwałą Nr 23/2010 
 z dnia 09 kwietnia 2010r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu 
nt. opinii o sprawozdaniu  z wykonania budŜetu Gminy za 2009 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Pan Łukasz Olejnik przedstawił 
pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2009r. oraz wniosek 
komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gorzowa Śl. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
/ załącznik do protokołu/. 
 



Pan Roman Neugebauer – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał z inwestycjami jakie były 
wykonane w 2009 roku i tak w dziale transport i łączność były zrobione następujące inwestycje:  

1. Budowa kanalizacji sanitarnej Jastrzygowice i Gorzów Śl. ul. Oleska. Zadanie 
inwestycyjne realizowane w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego.  

2. Budowa przepompowni Skrońsko 
3. Rozbudowa sieci wodociągowej w Jastrzygowicach 
4. Remont Sali wiejskiej w Pawłowicach  

W dziale transport i łączność: 
1. Przebudowa drogi gminnej Uszyce-Dzietrzkowice 
2. Remont drogi gminnej w Skrońsku i Gorzowie Śl. ul. Boczna 
3. Remont drogi gminnej Goła-Zdziechowice (opracowanie dokumentacji) 
4. Przebudowa ulic w Gorzowie Śl. Kluczborska –Kościelna –Rynek –Byczyńska i 

Mała(opracowanie dokumentacji) 
5. Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych KrzyŜanowice – Nowa 

Wieś(opracowanie dokumentacji oraz wykonano mapy do celów projektowych) 
W dziale gospodarka mieszkaniowa dokonano uzbrojenia terenów budowlanych w Gorzowie 
Śl. ul. Karola Miarki. 
W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa dokonano karosacji 
samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Uszyce. 
W dziale oświata i wychowanie : 

1. Remont budynku Szkoły Podstawowej w Uszycach 
2. Przebudowa części parteru Szkoły Podstawowej w Uszycach na oddział przedszkolny  
3. Remont budynku Szkoły Podstawowej w Kozłowicach  
4. Termomodernizacja budynku Przedszkola w Kozłowicach 

W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 
1. Modernizacja oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy Gorzów Śl. 
2. Rewitalizacja parku w Gorzowie Śl. 

W dziale kultura fizyczna i sport rozpoczęto budowę hali widowiskowo-sportowej w 
Gorzowie Śl.  
 
Rada Miejska w głosowaniu jawnym przyjęła sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 
2009 rok  – jednogłośnie 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy 
skład Rady Miejskiej.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer zapoznał z Uchwałą            
Nr 138/2010 z dnia 09 kwietnia 2010r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 
2009r. 
   
Rada Miejska w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XLI/320/2010 Rady Miejskiej w 
Gorzowie Śl. z dnia 21 kwietnia 2010r w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 
budŜetu gminy za 2009 rok i udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gorzowa Śl. – 
jednogłośnie 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 
Miejskiej.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer pogratulował Burmistrzowi o 
jednogłośnym  przyjęciu  sprawozdanie i udzielone absolutorium z wykonania budŜetu 
Gminy za 2009r. 
Uchwała i opinia stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 



Ad6a. Skarbnik Pani Agata Olejarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały  
budŜetowej  na 2010 rok 
W uchwale Nr XXXVI/282/2009 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2009 r.  
w sprawie uchwały budŜetowej  na 2010 rok wprowadza się następujące zmiany :  
W §  2-  Załącznik  nr 2  -  Wydatki budŜetu gminy 
 Zwiększa  się wydatki budŜetu gminy o kwotę    110.131,80 zł 
Dokonać zmian w załączniku nr 2a do uchwały budŜetowej na 2010 r. zgodnie ze zmianami 
 w niniejszej uchwale. 
W § 4 – Załącznik Nr 3 – Przychody i rozchody budŜetu  
Zmniejsza się  rozchody  budŜetu z tytułu spłaty otrzymanych  krajowych poŜyczek 
i kredytów § 992 o kwotę  110.131,80 zł  (w związku z umorzeniem  poŜyczki ) . 
Po wprowadzonych zmianach budŜet gminy wynosi : 
1). Dochody                                                                                                       18.911.149,72 zł                                                                                                             
      w tym : 
      - dochody związane z realizacją zadań zleconych z zakresu 
         administracji rządowej                                                                                1.737.900,00 zł                                                                     
2). Przychody                                                                                                      5.810.425,00 zł                                                                                       
3).  Wydatki                                                                                                       23.716.706,52zł                                          
       w tym : 
      - wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu                       
        administracji rządowej                                                                                 1.737.900,00 zł                                                                 
4). Rozchody                                                                                                       1.004.868,20 zł                                                                                             
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XLI/321/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 31 marca 2010r w sprawie: 
zmiany uchwały budŜetowej na 2010 rok została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 
głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
  
Uchwała i opinie stanowią załącznik do protokółu sesji. 
 
Ad5b. Pan Dariusz Gancarek – Dyrektor ZUK przedstawił projekt uchwały w sprawie: 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  
informując Radnych co się składa na koszt zaopatrzenia w wodę i za zbiorowe odprowadzanie 
ścieków najbardziej znaczący jest koszt energii elektrycznej która w głównie składa się 
podwyŜka.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe straty są w odprowadzaniu ścieków są nieuniknione 
ze względu na podłączenia rynien i nieszczelnej kanalizacji ścieków. I wcale nie znaczy , Ŝe 
czym więcej będziemy produkować ścieków tym one będą tańsze , ze względu , Ŝe są 
budowane przepompownie i opłata energia elektryczna pochłonie większość kosztów. 
Radny Henryk Mrozek poinformował, Ŝe w Praszce za ścieki płaci się 4,18 zł, a u nas 4,80 zł. 
ze względu na koszty przepływu i straty.  
Dyrektor ZUK poinformował, Ŝe energia do 1 m 3 wody to koszt 0,43 zł.  



Sekretarz Pan Roland Fabianek poinformował, Ŝe dopuszczalność jest do 20% strat to SA 
wody filtracyjne i płukanie kanalizacji sanitarnej.  
 
Uchwała Nr XLI/322/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 31 marca 2010r w sprawie: 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków została 
podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, 
na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinie i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5c. Pan Roman Neugebauer - Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w 
sprawie: dopłaty do ścieków dla grupy I 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XLI/323/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 21 kwietnia 2010r w sprawie: 
dopłaty do ścieków dla grupy I została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami 
„za”, na obecnych na sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad5d. Pan Roman Neugebauer - Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w 
sprawie: ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Komunalnych w       
Gorzowie Śl. do ścieków 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
odczytał pozytywną opinię z wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej 
 
Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Nr XLI/324/2010 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 21 kwietnia 2010r w sprawie: 
ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług Komunalnych w Gorzowie Śl. do 
ścieków została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie - 12 głosami „za”, na obecnych na 
sesji 12 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 
 
Opinia i uchwała stanowią załącznik do protokołu. 
 
Przerwa od 1205

 do 1245 
 
Ad7. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer poinformował o : 
- Składaniu oświadczeń majątkowych 
- Turnieju piłki siatkowej w Praszce 
- Zaproszeniu na spotkanie sołtysów  
- podjęciu uchwały przez Sejmik województwa Opolskiego w sprawie przyjęcia rezolucji 
potępiającej uhonorowanie przez Prezydenta Ukrainy Wiktora Juszczenkę sprawców 
ludobójstwa na Kresach Wschodnich II Rzeczpospolitej 
 



Ad8. Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił informację o wydanych Zarządzeniach i 
podjętych decyzjach w okresie międzysesyjnym /załącznik do protokółu/.  
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował o zakończonej kontroli NIK i brak jest zastrzeŜeń. 
 
Ad10. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer przedstawił wnioski: 
- Radnej Pani Klaudii Froncek w sprawie budowy drogi i kanalizacji deszczowej na ul. 
Ogrodowej w Gorzowie Śl.  
- Mieszkańców Zdziechowic o wybudowanie rowu przy posesjach. 
Sołtys wsi Zdziechowice poinformował, ze dotyczy to drogi która prowadzi na Przymiarki. 
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował, Ŝe wnioski na budowę drogi składa się w 
miesiącu październiku do budŜetu na przyszły rok, a nie w czasie trwania inwestycji 
rozpoczętych. JeŜeli powstaną oszczędności z przetargu na drogę Nowa Wieś- KrzyŜanowice 
jest jeszcze do zrobienia droga w Pawłowicach gdzie będzie otwarty hotel.  
Radna Pani Klaudia Froncek poinformowała, Ŝe wcale ten wniosek nie musi być realizowany 
w tegorocznym budŜecie jest złoŜony i moŜe być wzięty pod uwagę do przyszłorocznego 
budŜetu. 
Dyrektor MGOK poinformował, Ŝe na tej drodze w pierwszej kolejności jest potrzeba 
uporządkowania drenarki która została przerwana przy budowie kanalizacji sanitarnej na ul. 
Kwiatowej.  
Rada postanowiła te dwa wnioski przekazać Burmistrzowi do realizacji. 
Radny Olejnki poinformował o: 
- remoncie dachu na remizie straŜackie w Gorzowie Śl. brakuje jeszcze 7.000 zł. część prac 
jest wykonywana w czynie społecznym. 
- potrzebie  wymiany szyb w remizie straŜackiej w Zdziechowicach. 
- potrzebie wykonania malowania dachu na świetlicy w KrzyŜanowicach.  
Burmistrz Pan Artur Tomala poinformował, Ŝe po zimie mamy bardzo uszkodzeń na dachach. 
Radny Pan Kinach Joachim zasugerował, Ŝe wioski dofinansowują do remontów świetlic i 
straŜy , to w Gorzowie Śl. mogą się do tego teŜ dołoŜyć osiedla bo mają swój fundusz. 
  
Ad11. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Neugebauer stwierdził, Ŝe wyczerpany 
został porządek obrad, dziękując za udział w obradach, zamykając XLI sesję Rady Miejskiej.  
 
Protokółowała         Przewodniczył 
 
M. Zoremba                             Roman Neugebauer 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


